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PROTOKÓŁ  NR  XLII/22 
 

z obrad XLII sesji Rady Miejskiej w Żarach kadencji 2018-2023 odbytej dnia  

30 czerwca 2022 r. w sali konferencyjnej Urzędu Miejskiego w Żarach  

przy pl. Rynek 1. 

 

 

1. Otwarcie sesji i sprawdzenie kworum. 

Sesję otworzył Przewodniczący Rady – Marian Popławski o godz. 900 witając radnych, 

Burmistrza Miasta wraz ze współpracownikami, mieszkańców miasta oraz osoby 

śledzące przebieg sesji w internecie. 

Stwierdził, że przed przystąpieniem do realizacji porządku obrad sesji konieczne jest 

sprawdzenie kworum. Wobec powyższego poprosił radnych o potwierdzenie udziału  

w sesji w systemie komputerowym. 

Na podstawie wyników sprawdzania kworum w systemie Przewodniczący stwierdził,  

że na sali obecnych jest 20 radnych  wobec czego Rada może obradować i podejmować 

prawomocne uchwały. Nieobecny radny M. Grubizna. 

Lista obecności w załączeniu do niniejszego protokołu. 

 

2. Ustalenie porządku obrad sesji 

Porządek obrad został radnym dostarczony przy zawiadomieniu o sesji. 

Burmistrza Miasta Żary złożyła wniosek o wprowadzenie do porządku obrad sesji tematu 

dot. rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi 

Żarskiemu. 

Stosownie do art. 20 ust. 5 ustawy o samorządzie gminnym powyższy temat został 

wprowadzony do porządku obrad pod poz. nr 15, a interpelacje i zapytania oraz 

komunikaty i powiadomienia będą kolejno pod poz. 16 i 17. 

Przewodniczący zapytał czy są uwagi lub wnioski do porządku obrad sesji. 

Uwag ani wniosków nie zgłoszono wobec czego Przewodniczący przystąpił do realizacji 

następnych punktów porządku obrad. 

 

3. Zatwierdzenie protokołu z XLI sesji Rady. 

Protokół został sporządzony i przekazany radnym wraz z materiałami na sesję. 

Uwag ani wniosków nie zgłoszono. 

Przewodniczący Rady poddał protokół pod zatwierdzenie. 

Rada zatwierdziła protokół jednogłośnie.  

 

4. Informacja Burmistrza z pracy organu wykonawczego między sesjami. 

Informacja w formie pisemnej była radnym dostarczona do skrytek przed sesją. 

Burmistrz Miasta dokonała uzupełnienia złożonej informacji. 

Przewodniczący Rady zapytał czy radni mają jakieś pytania dot. przedstawionej 

informacji. 

Pytań nie było.  
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5. Rozpatrzenie raportu o stanie gminy i podjęcie uchwały w sprawie udzielenia 

wotum zaufania Burmistrzowi Miasta Żary. 

Przewodniczący Rady M. Popławski poinformował, że stosownie do art. 28aa ustawy o 

s.g. Burmistrz Miasta przedstawiła Radzie raport o stanie gminy za poprzedni rok w 

ustawowym terminie. Rada rozpatruje raport przeprowadzając nad nim debatę, a 

następnie głosowanie nad uchwałą w sprawie udzielenia Burmistrzowi Miasta wotum 

zaufania. 

Wyjaśnił, że w debacie nad raportem radni mają prawo zabierania głosu bez ograniczeń 

czasowych i dlatego też zaproponował aby każdy radny mógł zabrać głos w debacie tylko 

jeden raz. 

Ponadto w debacie mają prawo wziąć udział mieszkańcy zgodnie z kolejnością 

dokonanych zgłoszeń. 

Do debaty nie zgłosili się jednak mieszkańcy miasta.  

M. Popławski zapytał czy są jakieś uwagi lub pytania w tej sprawie. 

Uwag nie zgłoszono. 

Rada przyjęła propozycję Przewodniczącego przy 16 głosach „za”, 1 „przeciw”  

i 3 „wstrzymujących się”. 

 

Wobec powyższego Przewodniczący Rady poprosił p. Burmistrz o zabranie głosu jako 

wstępu do debaty. 

Burmistrz Miasta przedstawiła informację o obowiązku przedstawienia raportu i sposobie 

jego przygotowania. 

Następnie Sekretarz Gminy O. Boryń przedstawiła informacje dot. budowy raportu i jego 

szczegółowej zawartości. 

Przewodniczący Rady poprosił radnych o zabieranie głosu w dyskusji. 

Jako pierwsza w dyskusji głos zabrała radna E. Gajda która odniosła się do zawartości 

raportu i działań Urzędu. Stwierdziła, że jest wiele obszarów, które należy ulepszyć i 

poprawić. Jest to np. budowa miasta obywatelskiego poprzez szersze debaty i konsultacje 

społeczne. Trzeba mieszkańców aktywować i zapraszać do dyskusji. Druga sprawa to 

niewłaściwa formuła budżetu obywatelskiego, która nie zachęca mieszkańców do 

aktywności. Ponadto radna poruszyła sprawy: niedostatecznej informacji o stanie 

środowiska w mieście oraz zbyt małej ilości działań w ramach ochrony środowiska, 

niedostatecznych  działań w sprawie inwestycji dot. wiaduktu w Kunicach oraz 

ograniczonej działalności w Filii ZDK w Kunicach. 

Radny G. Chmielewski przedstawił stanowisko Klubu Radnych Dobre Miasto-Lepszy 

Powiat. Stwierdził, że Klub będzie głosował „za” udzieleniem wotum zaufania 

Burmistrzowi. 

M. Popławski występując w imieniu Klubu Radnych Forum Samorządowego w sprawie 

raportu poinformował, że ocenia go pozytywnie ale są pewne niedociągnięcia w sprawie 

utrzymania terenów zielonych i trzeba coś z tym zrobić. Mimo to  Klub będzie głosował 

„za” udzieleniem wotum zaufania Burmistrzowi Miasta Żary. 

Radna A. Słodkowska stwierdziła, że brakuje zaproszenia dla mieszkańców miasta na 

debatę. 

Innych głosów w dyskusji nie było wobec czego Przewodniczący Rady poprosił 

Burmistrza o zabranie głosu przed głosowanie. 
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Burmistrz Miasta podsumowała wypowiedzi dziękując za uwagi, które zostaną 

przeanalizowane. 

 

Wobec wyczerpania listy dyskutantów Przewodniczący przystąpił do przegłosowania 

uchwały w sprawie udzielenia wotum zaufania dla Burmistrza Miasta Żary. 

 

Rada podjęła uchwałę przy 12 głosach „za”, 6 „przeciw” i 2 „wstrzymujących się”.  

(Uchwała nr XLII/36/22) 

 

6. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania 

finansowego oraz sprawozdania z wykonania budżetu Gminy Żary o statusie 

miejskim za 2021 r. 

Przewodniczący Rady poinformował, że Burmistrz Miasta Żary w ustawowym terminie 

przekazała Radzie sprawozdanie finansowe oraz sprawozdanie z wykonania budżetu 

gminy za 2021 r. wraz z opinią RIO nt. tego sprawozdania. 

Poprosił Burmistrza Miasta lub wyznaczoną osobę o zabranie głosu w tej sprawie. 

W imieniu Burmistrza głos zabrała J. Wojak - Skarbnik Gminy przedstawiając oba 

sprawozdania i wydane w ich sprawie opinie RIO.  

Uwag i innych głosów w dyskusji nie było. 

Przewodniczący poddał projekt uchwały pod głosowanie. 

 

Rada podjęła uchwałę w sprawie zatwierdzenia sprawozdań przy 17 głosach „za”,  

1 „przeciw” i 2 „wstrzymujących się”.  

(Uchwała nr XLII/37/22) 

 

7. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie udzielenia absolutorium Burmistrzowi 

Miasta Żary. 

Komisja Rewizyjna rozpatrzyła sprawozdanie finansowe oraz sprawozdanie z wykonania 

budżetu gminy za 2021 r. wraz z opinią RIO nt. tego sprawozdania oraz przedstawiła 

Radzie opinię i wniosek w tej sprawie, a Regionalna Izba Obrachunkowa przedstawiła 

swoją opinię nt. tego wniosku. 

Przewodniczący Rady poprosił Przewodniczącego Komisji Rewizyjnej o zabranie głosu 

w tej sprawie. 

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej B. Hadryś przedstawił opinię Komisji oraz wniosek 

w sprawie udzielenia absolutorium Burmistrzowi Miasta Żary. 

Radna H. Majeryk przedstawił pozytywną opinię i stanowisko swojego klubu radnych  

o udzielenie absolutorium. 

Innych głosów w dyskusji nie było. 

Projekt uchwały dot. udzielenia absolutorium został poddany pod głosowanie. 

 

Rada podjęła uchwałę przy 15 głosach „za”, 1 „przeciw” i 4 „wstrzymujących się”.  

(Uchwała nr XLII/38/22) 
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Po udzieleniu absolutorium Burmistrz Miasta złożyła podziękowanie radnym, 

pracownikom Urzędu i jednostek gminnych oraz wręczyła wiązankę kwiatów na ręce 

Skarbnika Gminy za kontrolę i pilnowanie realizacji budżetu.  

 

O godz. 1010 Przewodniczący Rady ogłosił 5 minut przerwy w obradach. 

 

8. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie kolejnej 

umowy najmu pawilonów handlowych. 

Komisje Rady nie wniosły uwag do projektu uchwały. 

Przewodniczący zapytał czy radni mają jakieś uwagi lub pytania? 

Uwag ani głosów w dyskusji nie było. 

Projekt uchwały został poddany pod głosowanie. 

 

Rada podjęła uchwałę jednogłośnie. 

(Uchwała nr XLII/39/22) 

 

9. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przyjęcia programu polityki 

zdrowotnej z zakresu profilaktyki zaburzeń depresyjnych dla dzieci i młodzieży ze 

szkół podstawowych.  

Komisje Rady nie wniosły uwag do projektu uchwały. 

Przewodniczący zapytał czy radni mają jakieś uwagi lub pytania? 

Uwag ani głosów w dyskusji nie było. 

Projekt uchwały został poddany pod głosowanie. 

 

Rada podjęła uchwałę jednogłośnie. 

(Uchwała nr XLII/40/22) 

 

10. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wprowadzenia zmian w budżecie na 

2022 r. 

Burmistrz Miasta wprowadziła autopoprawki, które zostały radnym dostarczone przed 

sesją drogą elektroniczną. 

Komisje Rady nie wniosły uwag do projektu uchwały. 

Przewodniczący zapytał czy radni mają jakieś uwagi lub pytania? 

Uwag ani głosów w dyskusji nie było. 

Projekt uchwały został poddany pod głosowanie. 

 

Rada podjęła uchwałę przy 18 głosach „za” i 2 „wstrzymuję się”.  

(Uchwała nr XLII/41/22) 

 

11. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany WPF. 

Burmistrz Miasta wprowadziła autopoprawki, które zostały radnym dostarczone przed 

sesją drogą elektroniczną. Komisje Rady nie wniosły uwag do projektu uchwały. 

Przewodniczący zapytał czy radni mają jakieś uwagi lub pytania? 

Uwag ani głosów w dyskusji nie było. 

Projekt uchwały został poddany pod głosowanie. 
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Rada podjęła uchwałę przy  18 głosach „za” i 2 „wstrzymuję się”. 

(Uchwała nr XLII/42/22) 

 

12. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zatwierdzenia harmonogramu obrad 

sesji Rady na II półrocze 2022 r. 

Komisje Rady nie wniosły uwag do projektu uchwały. 

Przewodniczący zapytał czy radni mają jakieś uwagi lub pytania? 

Uwag ani głosów w dyskusji nie było. 

Projekt uchwały został poddany pod głosowanie. 

 

Rada podjęła uchwałę jednogłośnie. 

(Uchwała nr XLII/43/22) 

 

13. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zatwierdzenia planu kontroli Komisji 

Rewizyjnej na II półrocze 2022 r. 

Komisja Rewizyjna opracowała plan kontroli, który został radnym dostarczony przed 

sesją drogą elektroniczną. 

Przewodniczący zapytał czy radni mają jakieś uwagi lub pytania? 

Uwag ani głosów w dyskusji nie było. 

Projekt uchwały został poddany pod głosowanie. 

 

Rada podjęła uchwałę przy  18 głosach „za”, 1 „przeciw” i 1 „wstrzymuję się”. 

(Uchwała nr XLII/44/22) 

 

14. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zatwierdzenia planów pracy komisji 

stałych Rady na II półrocze 2022 r. 

Komisje Rady opracowały swoje plany pracy które zostały radnym dostarczone przed 

sesją drogą elektroniczną. 

Przewodniczący zapytał czy radni mają jakieś uwagi lub pytania? 

Uwag ani głosów w dyskusji nie było. 

Projekt uchwały został poddany pod głosowanie. 

 

Rada podjęła uchwałę przy  19 głosach „za” i 1 „wstrzymuję się”. 

(Uchwała nr XLII/45/22) 

 

15. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej 

Powiatowi Żarskiemu. 

Projekt uchwały został przekazany radnym przed sesją drogą elektroniczną. 

Przewodniczący zapytał czy radni mają jakieś uwagi lub pytania? 

Uwag ani głosów w dyskusji nie było. 

Projekt uchwały został poddany pod głosowanie. 

 

Rada podjęła uchwałę jednogłośnie. 

(Uchwała nr XLII/46/22) 
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16. Interpelacje i zapytania radnych. 

Przewodniczący Rady zapytał czy ktoś z radnych chciałby złożyć interpelację lub 

zapytanie.  

Radna E. Gajda przedstawiła dwie sprawy. W imieniu nieobecnego radnego M. Grubizny 

przedstawiła problem dot. utrzymania czystości w przejściu między ul. Kaczy Rynek,  

a ul. Podwale oraz swoje zapytanie dot. programu „Drzewko za makulaturę”. 

Radna J. Werstler-Wojtaszek  poprosiła o zabezpieczenie odpowiedniej ilości miejsc  

w przedszkolach w okresie wakacji oraz wprowadzenie ulg w opłatach za „śmieci” dla 

rodzin wielodzietnych korzystających z programu „Żary przyjazne dużej rodzinie”. 

Innych wniosków, interpelacji i zapytań nie było. 

 

17. Komunikaty i powiadomienia. 

Przewodniczący Rady zapytał czy ktoś ma do przekazania jakiś komunikat lub 

powiadomienie. 

Radny G. Chmielewski poinformował o zmianach w składzie Klubu Radnych „Dobre 

Miasto-Lepszy Powiat”. 

Przewodniczący Rady poinformował, że następna sesja Rady Miejskiej planowana jest 

na 30 sierpnia. Poprosił o dostosowanie do niej posiedzeń Komisji oraz planów 

urlopowych. 

 

Na koniec Przewodniczący stwierdził, że porządek obrad został wyczerpany, w związku 

z czym o godz. 1030 zamknął czterdziestą drugą sesję Rady Miejskiej w Żarach. 

 

 

Protokół sporządził:     PRZEWODNICZĄCY RADY 

Jerzy Patrzykąt       

inspektor        Marian Popławski 
 

 
Uwaga! 

Przebieg sesji i pełne wypowiedzi radnych dostępne są na: 

https://user.sesje.pl/Portal/lubuskie/zarski/zary-gm 


